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Närvarande          Namn       Befattning                     Närvarande 

Elsbet Jansson (EJ)                  ordförande 
Anders Karlsson (AK)              vice ordförande 
Ragnhild Wideman (RW)       medlem 
Solbritt Blomqvist (SB)           medlem 
Henrik Flöjt (HF)                      medlem 
Sanna Lindroos (SL)                äldreomsorgschef, sekreterare 
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Mötets konstituerande Ordförande öppnar mötet kl. 13:00 

 Äldrerådet konstaterar att mötet är lagligen sammankallat och beslutsfört. 

 Föredragningslistan godkänns. 

Seniorrådgivningen: Seniorrådgivningen höll ett informationsmöte med södra Ålands äldreråd den 

13.4.2023. Verksamheten gav ett allmänt bra intryck, ambitiöst med målsätt-

ningen att erbjuda alla seniorer en fri hälsoundersökning under 2023. 

 Efter träffen med seniorrådgivningen diskuterades ännu avgifterna inom kom-

munal äldreomsorg som i vissa fall upplevts som för höga, samt handläggnings-

tiden respektive inkomstgränsen för färdtjänst (KST) som råden anser bör slopas. 

Medborgarinitiativet: Diskussion kring medborgarinitiativet vad gäller hyreslägenheter för pensionärer 

i Jomala (ärendet bordlades vid rådets senaste möte den 14.2.2023). Äldrerådet 

i Jomala önskar att kommunen skulle tillhandahålla hyreslägenheter som både 

till planlösning (handikappvänligt) och till kostnad skulle fungera för äldre perso-

ner. Som förslag lyftes ett tomtområde i Kungsö som är kommunens mark.  

Rådets medlemmar är av åsikt att hyreslägenheterna avsedda för äldre, inte ska 

centraliseras till ett ställe utan bör spridas geografiskt i kommunen.  

Ny klientavgiftslag: Landskapsregeringen har den 5.4.2023 inkommit med begäran om yttrande över 

förslag till ändring i klientavgiftslagen. Den korta remisstiden medgav inte att 

äldrerådet hördes genom ett sammanträde, men kommunen har i sitt utlåtande 

meddelat att äldreomsorgschefen samlar in äldrerådets eventuella synpunkter 

och delger landskapsregeringen dessa.  

Rådets enda synpunkt handlade om fastställande av klientavgifter för dygnet 

runt boendeservice, som enligt förslag baserar sig på makarnas gemensamma 

inkomster. Rådet anser att endast den vårdbehövandes inkomster bör beaktas 

när avgiften för boendeservice fastställs. 
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Övrigt: Som extra ärende diskuterades ännu ett ärende som ordförande fått av en 

kommuninvånare. Personen tog kontakt i fråga vad gäller Mises service och und-

rar hur det är tänkt att en äldre person (eventuellt beroende av en rullator) ska 

kunna tillmötesgå kravet om att föra soptunnan till vägen och dessutom hålla 

området skottad från snö under vinterhalvåret. 

 Rådet är av åsikt att service i dessa fall bör tillhandahållas av kommunen t.ex. i 

form av ”fixarmalte” som även skulle behövas för andra mindre hjälpinsatser för 

kommunens äldre befolkning. 

Äldrekommitté: Avslutningsvis gästades äldrerådet av medlemmarna i äldrekommittén som är 

en politiskt tillsatt arbetsgrupp under 2023. Äldrerådet lyfte under träffen upp 

frågor som berör bl.a. i medborgarinitiativet nämnda hyresbostäder för äldre, 

behovet av fler vårdplatser (Rönngården och nuvarande Hemgårdens tomt), 

äldreomsorgens budget som kraftigt sänktes till 2023, utegym och frågan om 

fixarmalte. Frågorna antecknades till kännedom i kommitténs protokoll och dis-

kuteras vidare under uppdragets gång. Avslutningsvis beslutades att åtminstone 

en representant för äldrerådet torde bli inbjuden på kommunens budgetsemi-

narium hösten 2023. 

Mötets avslutande   Mötet avslutas kl. 15:00 

 

 

 

_______________________________  ______________________________ 

Elsbet Jansson, ordförande   Sanna Lindroos, äldreomsorgschef och sekreterare 


